名字 Secrets to Ancient Langxin Village 深圳・石岩 Shiyan Town of Shenzhen City







走进浪心古村

浪心古民居群,位于深圳羊台山麓(今宝安区石岩街道浪心社区),始建于清代,坐东向西,属典型的广府式排屋村。总面积11619平方米,古民居群共有房屋60余栋,其中有民居、祠堂三间、书屋二间、此外还有炮台、水井等,是目前深圳市规模最大、保存最完好的古代民居之一。

古民居群布局有序,整齐划一,横向12列,纵向5排,每列房屋中间由宽约1米多的巷子隔开,巷子路面由花岗石铺砌,排水设施完善,屋檐、浮雕、壁画和立柱都体现出明显的清代建筑风格。宛如现代公寓,户户相连,自然成排。

浪心古民居建筑材质主要使用了砖、条石、灰砂(三合土)和木材。砖、石、夯土是墙体的主要材料,其建筑装饰有灰塑、壁画、木刻、石刻等几种,图案大致分为几何纹饰、花草鱼虫、瑞兽、八宝、蔬果、人物山水等,栩栩如生,工艺上乘。

浪心古民居群起源于袁氏家族,继而有曾、黄、刘、叶、李、谢、潘等多姓聚居,主要语言是白话,属石岩客家方言区域内仅有的讲白话的社区。浪心古民世代勤耕苦读、奋发向上、通商四海,下南洋,入欧美,东渡扶桑,至今有侨民数百人,是宝安著名的侨乡。

Langxin ancient residence group is located at the piedmont of Yangtai Mountain of Shenzhen (Langxin Community, Shiyan, Bao'an), which was established in Qing Dynasty. It's a typical Guangfu style village, with the total area of 11,619 square meters and 60 ancient houses including three ancestral temples, two book rooms, emplacement and well, it's one of the biggest ancient residences with the best status of Shenzhen currently.

The ancient residence group is orderly and uniform in arrangement with 12 lines and 5 rows, every two lines of houses are separated by an one-meter wide lane that are paved by the granites with consummate water draining facilities, the architecture style of Qing Dynasty is obviously embodied on the eaves, rilievos, mural paintings and columns. They look like the modern apartment in good connection and natural arrangement.

The building materials of Langxin Ancient architecture mainly adopt bricks, block stones, tabbies (tabia) and woods. Bricks, stones and soil are the main materials of wall, the decoration includes mural paintings, woodcarving and stone carving, the patterns include geometrical texture, flowers, grasses, fishes, eight treasures, vegetables, people, mountains and rivers, all of them reflect the high techniques and look very vivid.

Langxin ancient residence group originates from Yuan's family, in the later time, other families settle down there such as Zeng, Huang, Liu, Ye, Li, Xie and Pan (all of these are the surnames of Chinese people), Cantonese is the main language, it's the one and only community that speak in Cantonese in the Hakka area of Shiyan. The residents in Langxin Village always work hard and study diligently, they develop the business all over the world such as Southeast Asia, Occident and Japan, there are hundreds of overseas Chinese at present, it's the well-known overseas Chinese town of Bao'an.



小巷深深深几许,见证几多悲欢几 多离合,几多往事几多辛酸。 The deep lane witnesses the vicissitudes of life in the different dynasties.

Secrets to Ancient Langxin Village 账票·伊迎 Shiyan Town of Shenzhen City

淡心古村



文物专家和考查人员在少华袁公祠前 驻足感叹!门楣、柱角、木雕、石刻 都在历史的尘埃中流转传承。 The cultural relic experts and archeologists stopped their steps and sighed with feeling in front of the Yuan's Temple! The door lintel, column, wood carve and stone carve are inherited with the history.

Secrets to Ancient Langxin Village 账异·伊驰 Shiyan Town of Shenzhen City

決心古村



浪心古村最年老的民居,据考证有三百多年的历史。瞻仰着灰褐色外墙沧桑的面容,不觉惊叹深圳的水泥森林中竟有这样久积尘埃耐人寻味的一隅。

The textual research states that the oldest house in Langxin Ancient Village has more than 300 years of history. Facing the dust-color wall, we feel surprised that there still exists such historical culture in Shenzhen.

Secrets to Ancient Langxin Village 账票·収끭 Shiyan Town of Shenzhen City

淡心古村



随处可见的门罩虽色彩斑驳,但都保存完好。浪心的后人们深情地固守着家园,用鲜亮的"古星高照"表达对美好生活的向往!

Although the door casings look mottled, all of them are in good status. The later generations of Langxin Village protect and develop their home garden with soulful feeling, and express the yearning to the beautiful life!

Secrets to Ancient Langxin Village 账票·抑抑 Shiyan Town of Shenzhen City

液心古村



"壁画"在中国的古建筑物中几乎不可或缺、浪心古民居群也随处可见,而且保存完好,令人赏心悦目。

Mural paintings are indispensable in the ancient architectures of China, they are also familiar in Langxin Ancient residence group and are in good status, pleasing to both the eye and the mind.

Secrets to Ancient Langxin Village 账票·何谀 Shiyan Town of Shenzhen City

淡心古村



斑驳的屋脊飞檐、线条流动的雕刻, 承载了丰厚的信息,向世人展示着独有的韵数。

give off abundant culture information to show their unique elegance to the people. The flying house ridges and beautiful sculptures

A

淡心古村

Secrets to Ancient Langxin Village 账票·伊迎 Shiyan Town of Shenzhen City

